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PROTOKÓŁ  NR  56 – 05 / 2006 
Z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 

które odbyło się w dniu 24 kwietnia 2006 r. o godz. 9.oo w sali 
003 – Nowy Ratusz, przy ul. wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 i 2 
do protokołu. 

Na stan ( 7 ) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu 
(  7  ),  czyli  było  quorum  do  podejmowania  prawomocnych  opinii  i 
wniosków. 

Posiedzeniu  przewodniczył  radny  Jerzy  Adamski  – 
Wiceprzewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Ochrony 
Zdrowia. 

Po powitaniu zebranych poinformował, że: 

Projekt  porządku  obrad  Komisji,  członkowie  otrzymali  do  skrytek  w 
terminie regulaminowym, projekt porządku stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

Czy  Państwo  radni  mają  uwagi  do  tak  przedstawionego  porządku 
obrad?. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Wnoszę  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  pkt.  7  –  Powiatowego  programu 
działań  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych  w Gdańsku  na  lata  2006  – 
2009 – druk nr 1795. Ponieważ projekt ten nie jest jeszcze dopracowany 
.  Uwagi,  które  zostały  złożone  przez  Panią  radną  Zofię  Gosz  zostały 
ujęte. 

Radny Jerzy Adamski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Kto jest za zdjęcie z porządku obrad pkt. 7? 

Komisja –  jednogłośnie – 4 glosami  „za” przyjęła wykreślenie pkt. 7  z 
porządku obrad.
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Ponieważ  nie  było  innych  uwag,  Wiceprzewodniczący  poddał  pod 
głosowanie przyjęcie porządku obrad Komisji. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 4 głosami „  za” . 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Mam pytanie: czy sprawa pieniędzy na małe domy dziecka  będzie też 
na naszej komisji rozpatrywana, czy nie? 

Pan Waldemar Nocny – Zastępca dyrektora MOPS 
Sprawa  ta  była  omawiana  na  Komisji  Budżetowej  .  Jest  to  zmiana 
uchwały  do WPI  i wprowadza  ona  nowe  zadanie  na  rok  2007.  Jest  to 
nowelizacja WPI. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Domy  Dziecka,  merytorycznie  podlegają  gminie.  Czy  ma  być  tylko 
zbudowany  jeden  budynek  dla  domu dziecka,  czy w  tym  roku  planuje 
się więcej zaplanować środki? 

Pani Maria Chudzik – przedstawiciel MOPS 
Na  następne  posiedzenie  przygotujemy  informację  na  temat  domów 
dziecka. Co się planuje i z jakich zadań. 

Radny Jerzy Adamski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Z tego co wyczytałem, to jest to program przygotowany na lata i nie jest 
to  tak,  ze mają wszystkie  powstać w  ciągu  roku. Ponieważ  jest  to  nie 
realne. W WPI jest  to rozpisane na 3lata  i z  tego wynika, ze będzie to 
realizowane  cyklicznie.  Sprawa  ta  nie  była  przedstawiana  na  komisji  i 
nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  na  następnej  komisji  zostało  to 
przedstawione. 

Pan Waldemar Nocny – Zastępca Dyrektora MOPS 
Wprowadzona  teraz  zmiana  w  WPI  wprowadza  nowe  zadanie,  które 
uruchamia  działanie  na  rok  2007.  Na  następnym  posiedzeniu  Komisji 
będziemy  procedować  projekt  uchwały  o  programie  naprawczym 
domów dziecka   i pogotowi opiekuńczych, gdzie wszystkie te elementy 
będą zawarte. Zmiana WPI zawiera dwa elementy: 
  wprowadza program naprawczy – budowę domów dziecka i do końca 

2007 roku powstanie 5 domów dziecka, 
  na ten rok jest przewidywane zbudowanie jednego domu dziecka. 

Radny Jerzy Adamski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Proponuje,  aby  na  następnym  posiedzeniu  Komisji  kompleksowo 
omówić ten temat.
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PUNKT  1 

Omówienie wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2005 rok w 
zakresie działania Komisji – zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia sprawozdania Prezydenta Miasta 
Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2005 rok – 

druk nr 1829 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
W roku 2005 dochody zostały wykonane ponad plan – 3.5 %. 
Skąd to się wzięło: 
  mamy dodatkowe dochody  z  udziału w  podatku  dochodowym PIT  i 

CIK, 
  ze sprzedaży mienia lokali użytkowych, 
  oprocentowania  rachunków  bankowych  ,  czyli  z  lokowania  wolnych 

środków pieniężnych. Dodatkowe dochody – 11.2 miliona złotych. 
Została osiągnięta nadwyżka budżetowa w wysokości 32 miliony zł, przy 
planowanym deficycie i jest to korekta – 41, 7 miliona zł. 
Wydatki  wykonano  w  97,4  %.  Nie  wykonanie  wiąże  się  z 
niezrealizowanymi zadaniami inwestycyjnymi. 
Z jakiego tytuły nie wykonane były zadania? 
  opóźnienie w uruchomieniu projektów inwestycyjnych aplikowanych o 

dofinanowanie  z  funduszy  strukturalnych,  których  rozpoczęcie 
uwarunkowane było podpisaniem umów, 

  w  ciągu  roku  były  zwiększone  środki  na  zadania  inwestycyjne    w 
wysokości  40%  planowanych    środków  w  momencie  uchwalanych 
przez  Radę.  Co  za  skutkowało  nie  wykonaniem.  Ponieważ  nowa 
ustawa  o  zamówieniach  publicznych  przedłużyła  procedury 
przetargowe, 

  bum  na  rynku  budowlanym  spowodował,  że  było  małe 
zainteresowanie oferentów realizacją zadań przez samorządy. 

  przesunięcie środków na 2006 rok do realizacji tych zadań. 
Nadwyżki  budżetowe  były  osiągalne  w  ostatnich  3latach.  Bo  za  rok 
2003  –  17,  8  miliona  zł,  za  rok  2004  –  147  miliona  zł  i  rok  2005. 
Skumulowanie  tych  kwot  spowodowało,  że mamy  niedobór  budżetowy 
Miasta obniżył się do 330 miliona zł. 
Głównymi źródłami dochodu Miasta w 2005 roku są to dochody: z CIT i 
PIT  –  399,7  miliona  zł,  wpływy  z  podatków  i  opłat  lokalnych  –  196 
miliona zł i subwencje z budżetu państwa – 260 milionów zł. 
Dotacje    na  zadania  zlecone  z  każdego  roku  spadają  i  w  roku  2005 
wyniosły  –  85,9  miliona  zł.  Dotowane  są    zadania:  zasiłki  rodzinne  i 
alimentacyjne  i  straż  pożarna.  Pozostałe  zadania  stały  się  zadaniami
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własnymi  i  finansowymi  poprzez  zwiększenie  udziałów  w  podatku 
dochodowym od osób fizycznych. 
Struktura wydatków: 
Wydatkowano  1  miliard  219 milionów  zł.  Głównym  źródłem  wydatków 
podstawowym w  strukturze  –  oświata  i wychowanie  i  stanowi  to  34 % 
wydatków ogółem, 
  transport i łączność   240 milionów zł, 
  pomoc społeczna – 143 miliony zł, 
Ogólny kwota wydatków – 11,7 %. 
  gospodarka  mieszkaniowa,  komunalna,  edukacja,  opieka 

wychowawcza – 39,2 miliona zł – 3,2 %. 
Wykonanie  wydatków  –  88,88%. Wydatki  bieżące  kształtują  się  w  tej 
samej proporcji jak wydatki ogółem. 
Główne zadania inwestycyjne, które zostały zrealizowane to: 
  w 2005 rok – przebudowa Wiaduktu Błędnik – 30 milionów zl, 
  budowa ścieżki  rowerowej wzdłuż  ulicy Grunwaldzkiej  – 6,3 miliona 

zł, 
  przebudowa  skrzyżowań:  świętokrzyska,  Platynowa,  Małomiejska  – 

6,5 miliona zł, 
  modernizacja hali widowiskowosportowej OLIWIA – 1 milion 100 tyś 

zł, 
  infrastruktura dla kąpieliska Stogi – 5,7 miliona zł, 
  przebudowa uzbrojenia podziemnego ul. Grunwaldzkiej – 4,4 miliona 

zł. 
Dług nominalny Miasta spadł do 370 milionów zł. Wskaźniki zadłużenia i 
koszty obsługi były poniżej przewidywanej normy. Wskaźnik zadłużenia 
wyniósł 7, 6 . 

Pan Jarosław Formela – przedstawiciel WSS 
Jeśli chodzi o wykonanie programów  zdrowotnych, to wykonanie było w 
95,79  %.  Gminny  Program  Profilaktyki  i  rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych   96.8 %, zwalczanie narkomanii – 99,88 %. W zakresie 
dodatków mieszkaniowych – 99,78 %, w zakresie działania organizacji 
pozarządowych – 99,9%. 
Jednostki w nadzorze WSS – Gdańskie Centrum  Profilaktyki – 96,19%, 
Ośrodek Terapii  z  rodzin alkoholowych –  99,45%,  Izba Wytrzeźwień – 
99,66% i Gdański Zarząd Żłobków – 100%. 
Najgorszym  wynikiem  było  pokrycie  ujemnego  wyniku  finansowego  i 
przejęcie  zobowiązań  po  przekształconych SP ZOZ –  37,45%.,  a  to  z 
tego tytułu, że są to zadania planowane nie przewidywalne – wyroki. 
Jeżeli  chodzi  o  organizacje  pozarządowe,  to  całkowita  kwota  została 
wykonana w 100%. 
Dochody,  które  uzyskuje  WSS  w  zakresie  działania  wydziału  jak  i 
jednostek  w  nadzorze  i  odnosi  się  to  do  jednostek:  Ośrodka  Terapii, 
Gdańskiego  Centrum  Profilaktyki  i  Gdańskiego  Zespołu  Żłobków  – 
wykonanie ogólne –  117, 19 %. Nałożyło się na  to wyższe wykonanie
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niż było zakładane, a to z tego tytułu, że Izba Wytrzeźwień podpisywała 
dodatkowe porozumienie – nie było to ujęte w planach – wykonanie 
wyższe  niż  było  zakładane  oraz  spłata  należności  po  zlikwidowanych 
zoz i spłata pożyczek mieszkaniowych. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Ponieważ  nie  było  głosów w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Komisji 
radny  Jerzy  Adamski  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w 
sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  Prezydenta  Miasta  Gdańska  z 
wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2005 rok   druk nr 1829 

Głosowanie: 

Komisja – jednogłośnie – 5 głosami „za” – wydała pozytywną opinię do 
przedmiotowego projektu uchwał, zawartego w druku nr 1829. 

Opinia Nr 5605 / 19/ 2006 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

PUNKT  2 
Informacje  w  sprawach: 

Radny Jerzy Adamski – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jeśli  chodzi  o  wyniki  kontroli  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  to 
wszyscy  radni  otrzymali  informację.  Natomiast  z  Najwyższej  Izby 
Kontroli nie otrzymaliśmy nic. 

Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału finansowego 
NIK  kontrolował  realizację  zadań  inwestycyjnych  i  wydatków 
majątkowych na przestrzeni 2003 i 2004 roku. Przy okazji tej kontroli jak 
została nagłośniona sprawa koncertu Jearr,a,  również skontrolowała  te 
wydatki  Najwyższa  Izba  Kontroli.  Pan  Prezydent  nie  zgadza  się  z 
zarzutami  postawionymi    przez  NIK.  Zostało  złożone  odwołanie  do 
Warszawy.  Nie  zgadzamy  się  z  zarzutami  dotyczącymi  naruszenia 
dyscypliny  finansów  publicznych  poprzez  przekroczenie  planu 
rzeczowego. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Jeśli chodzi o ten punkt, to czy się to odnosi do koncertu Jearr.a?
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Pani Teresa Blacharska – dyrektor Wydziału Finansowego 
W pozostałych wydatkach nie było żadnych zastrzeżeń co do realizacji 
przez Prezydenta Miasta wydatków majątkowych. Jeśli chodzi o NIK, to 
nie  możemy  mówić  o  zakończeniu  tej  kontroli,  ponieważ  procedury 
odwoławcze cały czas trwają. Mamy nadzieję, ze na początku maja się 
rozstrzygnie. 
Odnośnie kontroli RIO,  to państwo otrzymaliście materiały. My  jeszcze 
nie odpowiedzieliśmy RIO ponieważ mamy jeszcze czas – 1 miesiąc. W 
zakresie działania Komisji spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia nie ma 
żadnych zastrzeżeń ani wydziału, który podlega Komisji. 

Sprawozdanie kontrolne dot. stanu zaawansowania 
przeprowadzonych inwestycji dotyczących  spraw społecznych i 

ochrony zdrowia 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
W  tej  sprawie  powinien  wypowiedzieć  się  Pan  Rudziński  –  dyrektor 
Wydziału  programów  Rozwojowych.  O  ile  ja  wiem,  to  termin 
sprawozdania za  I  kwartał  upływa 25 kwietnia br. do RIO  i  dopiero po 
tym  terminie  zawiadamiamy  poszczególne  Wydziały  o  realizacji 
wydatków i na tej podstawie. 
Po  tym  terminie  zawiadomimy  poszczególne  Wydziały  o  realizacji 
wydatków  i  na  tej  podstawie Wydziały  robią  układ  rzeczowy.  I  dlatego 
ten punkt należy przesunąć na następną Komisje. 

PUNKT  3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2006 – 

druk nr 1852 + autopoprawka 

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Do  projektu    uchwały  druk  nr  1852  zostają  wprowadzone  tzw.  wolne 
środki  z  ubiegłego  roku,  które  w  związku  z  realizacją  budżetu  i 
osiągnięta nadwyżka. Do budżetu wprowadzamy kwotę 62 miliony 523 
tyś  755  zł.  Ponadto  do  budżetu  wprowadzane  są  środki  w  wysokości 
prawie  9  milionów  500  tyś  zł.  Dotyczące  udziałów  wpływach  podatku 
dochodowego  od  osób  fizycznych.  Dobre  wykonanie  za  2005  rok 
pozwoliło  jeszcze  raz  przyjrzeć  się  realizacji  wpływów  i  dlatego 
stwierdziliśmy,  że  można  podnieść  planowane  dochody  z  udziału 
podatków  od  osób  fizycznych.  Źródła  te  stworzyły  możliwość 
wprowadzenia  dodatkowych  zadań,  o  które  komisje  wnioskowały.



7 

Pozwoliło  to  też  na  zmniejszenie  deficytu  budżetowego  Miasta.  Czyli 
zejście z kredytu, które Miasto zaplanowało w projekcie budżetu. 
Zgodnie  z  wnioskiem  złożonym  przez  Komisję  Spraw  Społecznych  i 
Ochrony  Zdrowia  na  zwiększenie  środków  na  remonty  i  modernizację 
służby  zdrowia,  te  środki  Pan  Prezydent  wnosi  do  budżetu  z 
przeznaczeniem  na  odtworzenie  i  modernizację  obiektów  służby 
zdrowia  –  kwota  1  miliona  zł.  Natomiast  na  remonty  placówek 
oświatowych kwotę 7 milionów zł. 

Pan Jarosław Formela – przedstawiciel WSS 
Kwota 1 miliona zł zostanie przeznaczona na: 

  wymianę dźwigów osobowych w Przychodni „Morena” przy ul. Jaśkowa 
Dolina – kwota 360 tyś zł, 

  dwóch  dźwigów  osobowych  w  Gdańskim  Centrum  Zdrowia  przy  ul. 
Oliwskiej 62 – kwota 275 tys zł, 

  zakup  hydraulicznej  kabiny  przeszklonej  –  zakup  inwestycyjny  dla 
NZOZ Polmet – Przychodnia przy ul. Startowej 1 – kwota 100 tys zł, 

  montaż  dźwigu  osobowego  w  Przychodni  przy  ul.  Mickiewicza  – 
zwiększenie – do kwoty 270 tys zł. 

 
Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM 
Ponadto w Powiatowym Urzędzie Pracy zwiększa się plan wydatków w 
wysokości  171  tyś  743  zł  na  uruchomienie  projektu    związanego  z 
zatrudnieniem  pracowników    w  ramach  robót  publicznych.  Jest  to 
pokrycie  wynikające  z  refundacji  dokonywanych  z  funduszu  pracy,  a 
wydatkami  jakie  faktycznie  zostaną  poniesione  przez  gminę  na 
realizację tego programu. Dotyczy to kosztów związanych ze składkami 
na ubezpieczenie społeczne oraz związane z zakupem odzieży. 

Ponieważ  nie  było  głosów  w  dyskusji,  Wiceprzewodniczący  Komisji 
radny Jerzy Adamski poddał pod głosowanie projekt uchwały zawarty 
w druku 1852 wraz z autopoprawką. 

Głosowanie: 

Komisja  –  jednogłośnie  –  5  głosami  „za”  pozytywnie  zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
Opinia Nr 56 – 5 / 20 / 2006 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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PUNTK  4 

Przedstawienie sprawozdań zbiorczych z realizacji programów 
w 2005 roku: 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Gdańsku. 

Pani Edyta Sikorska   przedstawiciel WSS 
Zreferowała Gminny  Program Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku  za  2005  rok,  który  stanowi  załącznik  nr  6 
do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Dyskusja: 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Na  str.  10  sprawozdania  –  mówi  się,  że  zajęciach  profilaktycznych, 
socjoterapeutycznych  wraz  z  obozami  objętych  było  18.283  osoby  z 
Gdańska. Ile mamy dzieci w Gdańskich szkołach? 

Pan Waldemar Nocny – Zastępca Dyrektora MOPS 
Mamy 76 tys dzieci we wszystkich szkołach gdańskich. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Jest to zgodne z tym co Rada Miasta uchwaliła, ale nie ma tutaj niczego 
merytorycznego.  Nie  ma  informacji  na  temat  jak  zadziałały 
poszczególne programy ewaluacyjne.   Nie ma  też  informacji  jak działa 
nasza  terapia.  Ile  osób  wróciło  do  normalnego  życia  rodzinnego.  Czy 
wróciło do swoich rodzin. Chodzi o efekty i rezultaty. Efekt, to jest ilość 
poddanych i  jaką przeszedł  terapię, a rezultat  jest  to, czy osoba z tego 
skorzystała.  Dotyczy  to  młodzieży  i  dorosłych  dzieci  alkoholików.  W 
sprawozdaniu  jest  mowa  na  temat,  że  jeden  ośrodek  zajmuje  się 
dorosłymi dziećmi alkoholików. Mam wniosek, że jeżeli będziemy chcieli 
wykonywać  to  zadanie,  które  jest  zapisane  –  tworzenie  miejskiej 
placówki  lecznictwa  odwykowego  ,  to  należy  zrobić  rozszerzenie    nie 
jakie  dotychczas  działające  placówki  i  gdzie  są  kolejki.  Słyszę,  że  nie 
ma  kolejek  na  Wałowej  ,  nigdzie.  Chociaż  mówi  się,  że  są  i  nie 
uruchamiać  nowych.  Jeżeli  teraz  nie  zajmiemy  się  dorosłymi  dziećmi 
alkoholików,  to  będą  alkoholikami  w  przyszłości. W  sprawozdaniu  nie 
znalazłam nic w sprawozdaniu o Gdańskich Punktach Konsultacyjnych. 
Nie ma nic na temat tego, jakie były efekty, co zrobiono. Ponieważ jest
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to bardzo ważna informacja dla utworzenia ewentualnej placówki. Czy ta 
placówka  zdała  egzamin,  czy  w  nich  było  tyle  osób,  ze  należy  taką 
placówkę  utworzyć.  Założenia  są  takie,  że  w  takich  dużych  miastach 
jakim  jest  Gdańsk  powinny  być  placówki  ambulatoryjne  i  stacjonarne. 
Natomiast  nie  powinno  być  punktów  konsultacyjnych.  Tego  mi  w  tym 
sprawozdaniu zabrakło.   Jest podane,  ile osób przeszkolono, a nie ma 
nic  na  temat,  jak  z  tego  skorzystano  i  jakie  są  wskazania  dla 
przyszłorocznego  programu  i  strategii.  Jest  podane,  że  przeszkolono 
557 osób ze 150 instytucji. Zgodnie z zapisami Gminnego Programu nie 
można  szkolić  ludzi  z  obcych  instytucji.  Można  szkolić  tylko  swoich  i 
można  dofinansowywać  szkolenia  np.  pracowników  świetlic 
socjoterapeutycznych. Nie wiemy też, ile wydano na szkolenia. 
Uwaga  do  działu  IV  –  dofinansowywanie  organizacji  pozarządowych. 
Należałoby sklasyfikować te organizacje i aby się wypowiedziały co one 
robią.  W  tej  chwili  zauważamy,  że  robią  one  wszystko.  Przykładem 
może  być  PCK.  Należy  opracować  standardy  dla  organizacji 
pozarządowych. 
Wnioskuję,  aby  opracowano  standardy  dotyczące  działalności  świetlic 
socjoterapeutycznych,  profilaktycznych,  socjoterapeutycznych. 
Wszystkie  uwagi  dostarczyłam  do  MOPS.  Należy  je  tylko  poprawić  i 
wydać.  Aby  one  funkcjonowały,  to  muszą  one  być  prowadzone  przez 
Radę Miasta Gdańska – najlepiej załącznikiem do Programu. 
Strona 19 – uwagi do MKRPA – jest napisane, że dalsze wspomaganie 
prac MKRPA, która powinna w szerszym zakresie   inicjować ustawowe 
działania  z  zakresu  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów 
alkoholowych,  tworzyć  system  współpracy  między  instytucjonalnej  – 
zespoły interdyscyplinarne. My nie wiemy do czego ten wniosek ma się 
tyczyć. 
Pani Edyta powiedziała o tym, że jest zespół ds. profilaktyki – on istniał 
cały czas i ja byłam szefową tego zespołu, ale zostałam zdjęta i chodzi 
na kontrole. 
W ubiegłym roku z Miejskiej Komisji  tylko  ja byłam szkolona  i opłacała 
za mnie Rada Miasta  i w tym roku również. 
Był  program  „  Nieletnim  do  alkoholu  wstęp  wzbroniony”  –  ogólno  krajowy 
program  i  do  tego  celu  został  powołany  ambasador  –  Pani  Ambasador  w 
Gdańskim    Centrum  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  były 
rozdawane  żółte  kartki  a  później  certyfikaty.  Musimy  być  ostrożni  przy 
wydawaniu  żółtych  kartek  i  certyfikatów  dla  wzorowych  sprzedawców. 
Ponieważ  sprawy te nie są tak prowadzone, a to się odbija echem w mieście. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Temat,  o  którym  Pani  radna  mówi  należało  omówić  przy  omawianiu 
sprawozdania GCUA. 
Ja nie mam wątpliwości – chodzi o  instytucje własne, czy nie własne  i 
szkolenia. To wszystko wynika z tytułu i treści.
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Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Głównym zastrzeżeniem i pytaniem jest efekt i rezultat. Tych wszystkich 
spraw, które od wielu  lat albo się powtarzają, albo są nowe, wypadają 
albo  się  zmieniają.  Sprawozdanie  z  Gminnego  Programu  Profilaktyki 
rozwiązywania Problemów Alkoholowych to jest gruba książka  i chcą ją 
jeszcze  rozszerzać,  to musimy się nad  tym zastanowić, w którą stronę 
pójść  i  jakie  informacje  umieścić  w  sprawozdaniu  tak  aby  ono 
wszystkich satysfakcjonowało. Odpowiadało na pytania, w którą stronę 
powinno się  iść, aby  te środki, które są przeznaczone przez Miasto na 
rozwiązywanie  problemów  alkoholowych  dawały  rezultat  oczekiwany 
przez  społeczeństwo.  Nie  bardzo  wiem,  co  zrobić  aby  napisać  takie 
sprawozdanie gdzie byłoby mniej liczb i mniej ustosunkowywania się do 
zadań. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Jak  można  mówić  o  rezultatach  z  chwilą  zakończenia  programu. 
Sprawozdanie jest robione miesiąc po zakończeniu programu. 

Radna Zofia Gosz – członek komisji 
Jeżeli przepisy mówią,  że  terapia w  lecznictwie stacjonalnym wynosi 8 
tygodni.  To  dlaczego  nie można  zrobić  ewaluacji  i  napisać,  co  z  tego 
wyszło. Za 6 tygodni płaci Narodowy Fundusz Zdrowia, a za 2 tygodnie 
powinniśmy  my  zapłacić.  Po  podstawowej  terapii  jest  pogłębiona 
terapia, która powinna  trwać około 2lat. Powinno być powiedziane,  ze 
podstawową terapię ukończyło 400 osób i co się dzieje prze te dwa lata 
z  człowiekiem.  Czy  dalej  ją  prowadzi.  To  nie  jest  już  terapia,  a 
doprowadzanie  i  powrót  do  życia  społecznego.  Na  to  wszystko  są 
dokładne  terminy.  Zgadzam  się  z  tym,  że  jest  to  trudne.  My  nie 
zaczęliśmy tak pracować jak w tym sprawozdaniu jest napisane. Nie ma 
wspólnej bazy danych. 

Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji 
W sprawozdaniu napisano, że dokonano kontroli 12 sklepów w ubiegłym 
roku. Natomiast w ciągu  tego  roku – 4 miesiące skontrolowano  już 20 
sklepów. W tamtym roku, a w tym szczególnie ten 5cio osobowy zespół 
kontroluje nieformalnie. Zespół funkcjonuje bez żadnych upoważnień. 

Pani Teresa Plichta – dyrektor WSS 
O  tym  co mówi  radny Gierszewski,  to  jest  sprawa,  która  powinna  być 
omawiana  na  Komisji  rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Jeżeli 
otrzymam  od  Komisji  wniosek,  to  przygotuje  zarządzenie  Pana 
Prezydenta do kontroli. Od pewnego czasu słyszę, że pewne sprawy są 
nie  dograne,  to  już  rozmawiałam  z  Panią  Przewodniczącą  Komisji 
Liszewską,  że  przyjdę  na  posiedzenie  Komisji.  Ponieważ  to  nie  są 
sprawy Wydziału Spraw Społecznych  ani Pana Prezydenta. My    to  co 
jest w naszej  gestii zrobimy, ale to od Komisji musi wyjść – wniosek.
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Pani Edyta Sikorska – przedstawiciel WSS 
Zarządzenie  odnośnie  składu  zespołu  ds.  kontroli  było  przyjęte  w 
zeszłym  roku. W  tym  roku  jest  uaktualnione  o  nowe  osoby    Pani  z 
Policji  i Pana  ze Straży Miejskiej  –  są  już przyjęte  te osoby. Prośba  o 
aktualizację upoważnień wpłynęła do nas w piątek. 

Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
w 2005 roku 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Gdańsk  jako Miasto  w  realizacji  programu  jest miastem wyróżnionym. 
Odbyła  się  konferencja  i  Gdańsk  jako  jedno  z  niewielu  dużych  miast 
może się pochwalić skorelowanym zespołem i systemem współpracy. 

Pani Dorota Stępień – przedstawiciel WSS 
Przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  Programu  Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2005 roku, które stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Zostały  nierozdysponowane  pieniądze  na  narkomanię.  Kiedy 
zamierzacie je rozdysponować i na co? 

Pani Dorota Stępień – przedstawiciel WSS 
Odbył się  już drugi konkurs  i są  już  rozdysponowane środki. Pozostały 
niewielkie  środki  i mamy  je  przekazać  dla  zakładom opieki  zdrowotnej 
na  pozyskanie  lokali  i  rozwinięcie  swojej działalności  poprzez  otwarcie 
dziennego oddziału poradni MONAR na ul. 3go Maja. 
Mamy prośbę do Państwa radnych o wsparcie w pozyskaniu lokalu. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Czy my wiemy, ile osób udało się wyciągnąć z narkomanii? Czy robimy 
takie  ogólne  rozeznanie?  Uważam,  że  pieniądze,  które  pozostały  na 
profilaktykę  należy  przeznaczyć  na  profilaktykę  w  szkołach  a  nie  dla 
jednostek  budżetowych.  Nie  dawajmy  tych  pieniędzy  dla  zespołów 
opieki  zdrowotnej  na  pozyskiwanie  lokali.  Rozważmy  to.  Jeżeli  cała 
Polska  robi  program,  to  włączmy  się  do  niego  –  pilotażowo.  Kiedy 
walczyłam  o  te  dodatkowe  pieniądze  na  narkomanie    500  tyś  zł  z 
alkoholu,  to miałam na myśli dzieci  i młodzież, a nie  tylko na  leczenie. 
Jestem  przeciwna,  aby  dawać  pieniądze  jednostkom  na  lecznictwo. 
Składam wniosek, aby nie dawać pieniędzy z narkomanii na lecznictwo.



12 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Pani Zofia nie rozmawiała jeszcze ze mną na temat wniosku. Wszystkie 
wnioski przyjmujemy i popieramy. 

Radna Danuta Putrycz – członek Komisji 
Pani  Zosi  –  czy  Pani  składa  ten  wniosek  i  mam  być  poparty  przez 
Komisję? 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Uważam, że Komisja powinna poprzeć mój wniosek. Ponieważ Komisja 
poparła  te  dodatkowe  500  tyś  zł.  Aby  przekazać  te  pieniądze  na 
profilaktykę. 

Następnie  Wiceprzewodniczący  Komisji  radny  Jerzy  Adamski 
poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radną Zofię Gosz. 

Komisja – jednogłośnie – 4 głosami „za” przyjęła wniosek. 
Wniosek Nr 56 – 05 /        / 2006 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

PUNKT  5 

Przedstawienie sprawozdania z działalności Miejskiej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Mamy sprawozdanie,  które  jest przejrzyste  i mamy pytanie:  czy mamy 
uwagi do sprawozdania? 

Radna Danuta Putrycz – członek Komisji 
Mam propozycję, myślę, że Pani Przewodnicząca Liszewska dojdzie. W 
związku  z  tym  proponuje  przejść  do  omawiania  następnych  punktów 
porządku obrad. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Myśmy  działalność  Miejskiej  Komisji  omówili  przy  omawianiu 
sprawozdania  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  rozwiązywania 
Problemów  Alkoholowych.  W  sprawozdaniu  z  działalności  Miejskiej 
Komisji rozwiązywania Problemów Alkoholowych nic nie ma na temat w 
jakim  stadium  są  te  osoby  skierowane.  Nie  mam  systemu  nad  tymi 
zagadnieniami.
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Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Jako  przedstawiciel  Prezydenta  Miasta  Gdańska  i  Dyrektor  WSS  nie 
mogę  sprawozdawać  tego  co  działo  się  w  Miejskiej  komisji 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych – jest to odrębny organ. Może 
tylko przedstawić sprawozdanie Pani Przewodnicząca Miejskiej Komisji. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
W  związku  z  tym,  że  nie  ma  Pani  Przewodniczącej  Miejskiej  Komisji 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  przyjmujemy  propozycję 
zgłoszoną  przez  Panią  radną  Putrycz  i  przechodzimy  do  następnych 
punktów porządku obrad. 
Omówienie  sprawozdania  z  działalności  Miejskiej  Komisji 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  przenosimy  na  następne 
posiedzenie Komisji. 

PUNKT  6 

Przedstawienie Sprawozdania z realizacji Programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych w Gdańsku w latach 2002 – 

2006 wraz ze sprawozdaniem finansowym za rok 2005 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Uchwała  Nr  XLII/1412/04  RMG  w  sprawie  programu  działań  na  rzecz 
osób niepełnosprawnych w Gdańska na lata 2002 – 2006 była uchwałą 
kierunkową. Ale  zakres  podjęty w  jej  obszarze  daleko wykraczał  poza 
intencje  autora  i  to  jest  to  co  się  pożytecznego  w  tym  zakresie 
wydarzyło.  Kiedy  rozpoczęły  się  prace  nad  Strategią  Rozwiązywania 
Problemów Społecznych gdzie wskazano konkretne wyniki  związane  z 
tym obszarem, to materia ta została uporządkowana. 
W ubiegłym tygodniu odebraliśmy nagrodę za rok ubiegły w konkursie 
Pt.  „ Lodołamacze”. W konkursie brały trzy województwa. Wygraliśmy z 
Pomorskim Urzędem Wojewódzkim  i Urzędem Miejskim w Gdyni. 

Pani Ewa Wołczak – przedstawiciel MOPS 
Aktualna uchwała w sprawie działań na rzecz osób niepełnosprawnych 
ma  charakter  kierunkowy  i  intencyjny.  Nie  jest  uchwałą,  która  określa 
szczegółowo realizatorów zadania  i nie ma w niej  też okresów, których 
konkretne  zadania  powinny  zostać  wykonane.  Każdy  z  wydziałów 
Urzędu  Miasta,  jednostek  organizacyjnych  Miasta  realizuje  zadania  i 
sprawozdając  te  zadania  bardziej  podporządkowuje  realizację  swoich 
zadań  do  uchwały  niż  odwrotnie.  Myśmy  to  już  zauważyli  w  roku 
ubiegłym przygotowując sprawozdanie. Dlatego przygotowaliśmy nową
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uchwałę,  nowy  zakres  działań  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych. 
Program,  który  określi  bardziej  szczegółowo  realizatorów,  określi 
wskaźniki realizacji zadań, koszty realizacji zadań i terminy. W miesiącu 
maju  będziemy  chcieli  na  posiedzeniu  Komisji  przedyskutować  nowy 
Program  działań  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych,  później  przyjęty 
przez  Radę  Miasta  Gdańska.  W  tej  chwili  przygotowywujemy 
sprawozdania  do  tej  uchwały,  która  obecnie  obowiązuje.  Uchwała  ta 
funkcjonuje w  sześciu  obszarach. Sprawozdania,  które  otrzymaliśmy  z 
poszczególnych  jednostek  organizacyjnych  Miasta,  jaki  i  wydziałów 
Urzędu  Miasta  też  zostały  przygotowane  zgodnie  z  tymi  sześcioma 
obszarami. 
Następnie  Pani  Ewa  Wałczak  omówiła  sprawozdanie  z  wykonania  w 
2005  Uchwały  Nr  XLII/1412/2004  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 
Programu  działań  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych  w  Gdańsku  w 
latach 2002 – 2006. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Dyskusja: 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
W sprawozdaniu mówi się o autobusach nisko podłogowych, a nie ma 
nic na temat busików do przewożenia dzieci niepełnosprawnych. Wiem, 
że jest 9 takich busików. 
Nie ma też nic na temat potrzeb zaspakajania potrzeb. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Czy te 9 BUS zaspakaja, a czy jak będzie 11 to będzie dobrze. 

Pani Ewa Wołczak – przedstawiciel MOPS 
Na chwilę obecną środki są wystarczające. Nie chodziło o ilość BUS, a 
o  środki  finansowe  na możliwości  przejazdowe. W  tej  chwili  jest  taka 
sytuacja, że osoby dorosłe, które się zgłaszają  są również przewożone 
BUSami.  Jeśli  będziemy  widzieli,  że  są  problemy,  to  będziemy  na 
bieżąco informować. 

Pan Jacek Wilczewski – dyrektor MOPS 
Jeśli  chodzi o wskazanie stopnia  realizacji    dla poszczególnych  zadań 
wskazanych  w  programie,  to  jest  słuszna  uwaga.  Na  poprzedniej 
Komisji  zwracaliśmy  uwagę,  że  do  tego  Programu  nie  było 
opracowanych  wskaźników.  Jeśli  nie  ma  wskaźników  to  nie  ma 
odniesienia.
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Radny Mirosław Zdanowicz – członek Komisji 
Chciałbym  podziękować  całemu  zespołowi  MOPS,  a  w  szczególności 
Panu  Dyrektorowi  Wilczewskiemu.  W  tym  tygodniu  rozpoczął  swoją 
działalność Dzienny Dom Pobytu na ul. Kisielewskiego w Gdańsku. 
Dziękuję Panu Dyrektorowi za  to, że nie zostało  to zrobione w ramach 
jakiejś prowizorki, a zrobiono obiekt z prawdziwego zdarzenia. Myślę, że 
MOPS  powinien  rozważyć  kwestię  rozbudowy    II  części  budynku  i 
zrobienia w niej sali  rehabilitacyjnej dla dzieci i osób starszych. 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Zadanie  to  zostało  podjęte  przy  zaangażowaniu  samego  środowiska. 
Od kilku  lat środowisko monitowało o konieczności powołania placówki 
wsparcia  dziennego  dla  osób  starszych. Oficjalnie  placówka  ta  będzie 
otwarta w miesiącu maju po jej całkowitym zagospodarowaniu. 

Radny Mirosław Zdanowicz – członek  Komisji 
Chcę powiedzieć, że jest już zawarte porozumienie pomiędzy MOPS, a 
Klubem Seniora na Strzyża. 

PUNKT  7 

Informacja o realizacji zadań finansowanych ze środków 
PEFRON W 2005 roku 

Pani Ewa Wołczak – przedstawiciel MOPS 
W  zakresie  rehabilitacji  społecznej  osiągnęliśmy  bardzo  dobry  wynik. 
Dlatego,  ze większość  zadań    z  zakresu  rehabilitacji  ich  realizacja  jest 
powyżej  99%.  Czyli  są  to  końcówki  środków,  które  zostały 
wykorzystane, a wynikało to stąd np. z tego, ze ktoś miał zaplanowany 
turnus  rehabilitacyjny  w  okresie  świątecznym  i  nie  pojechał  i  tych 
środków nie było jak wykorzystać. Są to bardzo minimalne środki, które 
nie zostały wykonane. 
Zadanie z zakresu rehabilitacji zawodowej realizowane prze Powiatowy 
Urząd  Pracy,  to  realizacja  zadań  jest  wysoka  –  96  –  98  %.  Jedynie 
zobowiązania  z  tytułu  zwrotu  kosztów  wynagrodzeń  i  składek  na 
ubezpieczenie społeczne, realizacja jest 58%. Wynika to z tego, że jest 
to refundacja wynagrodzeń dla pracodawców. 
Wysokość  środków  PFRON  jest  nie  wystarczająca  w  stosunku  do 
zapotrzebowania  składanego  przez  osoby  niepełnosprawne  jak  i 
podmioty działające na ich rzecz. 
Raport  z wykorzystania środków z PFRON stanowi załącznik nr 10 
do protokołu.
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PUNKT  8 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał, które 
wpłynęły do Komisji 

1)  Projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 

jednego punktu w złotych w tabeli punktowych rozpiętości 
kategorii zaszeregowania dla pracowników Izby Wytrzeźwień – 

jednostki budżetowej miasta Gdańska   Druk nr 1861 

Pan Jarosław Formela – przedstawiciel WSS 
Zreferował  projekt  uchwał  zawarty  w  druku  nr  1861,  który  stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Mam pytanie: kto zawiaduje Izba Wytrzeźwień z ramienia Miasta? 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Izbę Wytrzeźwień nadzoruje Wydział Spraw Społecznych UM. 

Ponieważ  nie  było  więcej  głosów  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący 
Komisji radny Jerzy Adamski  poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1861. 

Głosowanie: 

Komisja    jednogłośnie  –  6  głosami  „za”  –  zaopiniowała  pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
Opinia Nr 56 – 05 / 21 / 2006 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
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2)  Projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w Iszej 

kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych 
w tabeli punktowych rozpiętości kategorii zaszeregowania dla 

pracowników Miejskiego ośrodka Pomocy społecznej w Gdańsku – 
Druk nr 1848 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Zreferował  projekt  uchwał  zawarty  w  druku  nr  1848,  który  stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Ponieważ  nie  było  więcej  głosów  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący 
Komisji radny Jerzy Adamski  poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1848. 

Głosowanie: 

Komisja    jednogłośnie  –  6  głosami  „za”  –  zaopiniowała  pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
Opinia Nr 56 – 05 / 22 / 2006 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

3)  Projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie rachunku dochodów własnych – jednostki 
budżetowej domu Pomocy Społecznej w GdańskuOliwie, ul. 

Polanki 121   Druk nr 1849 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Zreferował  projekt  uchwał  zawarty  w  druku  nr  1849,  który  stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Ponieważ  nie  było  więcej  głosów  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący 
Komisji radny Jerzy Adamski  poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1849.
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Głosowanie: 

Komisja    jednogłośnie  –  6  głosami  „za”  –  zaopiniowała  pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
Opinia Nr 56 – 05 / 23 / 2006 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

4)  Projekt uchwały uchylający Uchwałę Nr XLVI/1593/05 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 22 grudnia 2005 roku w sprawie „  Gminnego 

Programu Dożywiania  Dzieci i Młodzieży w szkołach 
podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych 

na lata 2006 – 2007 – Druk nr 1850 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Zreferował  projekt  uchwał  zawarty  w  druku  nr  1850,  który  stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Ponieważ  nie  było  więcej  głosów  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący 
Komisji radny Jerzy Adamski  poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1850. 

Głosowanie: 

Komisja    jednogłośnie  –  6  głosami  „za”  –  zaopiniowała  pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
Opinia Nr 56 – 05 / 24 / 2006 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

5)  Projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę Rady Miasta 
Gdańska Nr XXIX/946/04 z dnia 28 października 2004 ( zmieniona 
Uchwałą Nr XXXV/1143/05 z dnia 17 lutego 2005 r.) w sprawie 

ustalenia zasad zwrotu wydatków na zasiłki celowe i okresowe oraz 
pomoc na rzeczową z wyłączeniem pomocy na ekonomiczne 

usamodzielnienie   Druk nr 1851 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Zreferował  projekt  uchwał  zawarty  w  druku  nr  1851,  który  stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu.
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Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Ponieważ  nie  było  więcej  głosów  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący 
Komisji radny Jerzy Adamski  poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zawarty w druku nr 1851. 

Głosowanie: 

Komisja    jednogłośnie  –  6  głosami  „za”  –  zaopiniowała  pozytywnie 
powyższy projekt uchwały. 
Opinia Nr 56 – 05 / 25 / 2006 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

PUNKT  9 

Wybór przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia RMG do składu Komisji konkursowej – konkurs na 
stanowisko Dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Readaptacji 

Społecznej w Gdańsku. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Wpłynęło  do  naszej  Komisji  pismo  MOPS  w  sprawie  wytypowania 
członka naszej Komisji do komisji konkursowej – konkurs na stanowisko 
dyrektora Młodzieżowego Ośrodka Readaptacji Społecznej w Gdańsku. 
Jest  propozycja,  aby  reprezentantem  naszej  Komisji  był  Pan  radny 
Mirosław Zdanowicz. 
Czy są inne kandydatury? 

Ponieważ nie było innych kandydatur, Wiceprzewodniczący poddał pod 
glosowanie kandydaturę radnego  Zdanowicza. 

Komisja  –  jednogłośnie  –  6  głosami  „za”  –  wytypowała  do  składu 
komisji konkursowej radnego Mirosława Zdanowicza.
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PUNKT  10 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korspondencja 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Wpłynęły do  naszej Komisji  następujące  pisma,  których ksero każdy  z 
członków otrzymał: 

  pismo DRMG skierowane do NZOZ Przychodnia Mickiewicza w sprawie 
instalacji  c.o.  w  budynku  Przychodni  –  pismo  znajduje  się  w 
segregatorze – sprawy społeczne, 

  odpowiedź Pana Prezydenta  Miasta Gdańska na wniosek Komisji Nr 55 
– 04 / 06/2006 w sprawie przydziału lokali dla osób niepełnosprawnych 
– pismo znajduje się w segregatorze wnioski, 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
W kontekście  udzielonej  odpowiedzi  na wniosek    nr  5504/06/2006,  to 
MOPS powinien przygotować nowelizację uchwały o najmie lokali. Bo w 
tej  chwili,  przepis  nie  przewiduje  powołania  zespołu  ds.  opiniowania 
kolejności przydziału mieszkań dla osób niepełnosprawnych. 

Pani Teresa Plichta – Dyrektor WSS 
Dlaczego MOPS, a nie wydział Gospodarki Komunalnej? 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Jeżeli  MOPS  przygotowuje  program  pomocy  osobom 
niepełnosprawnym  i  zapisuje  się  w  Strategii,  ze  coś  takiego  powinno 
istnieć, to powinno to wyjść od Was. 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Realizatorem    programu  nie  będzie  MOPS,  a  Miasto  Gdańsk.  My 
jesteśmy  koordynatorem  prac  i  będziemy  nadzorować  kwestie 
wykonania. 

Radna Danuta Putrycz – członek Komisji 
Zespołu nie ma i niepełnosprawni nie mają  możliwości wcześniejszego 
otrzymania lokalu. Pan Prezydent w kontekście działających uchwał nie 
ma  możliwości  przyspieszenia.  A  chodzi  o  to,  aby  istniała  taka 
możliwość –  jak kiedyś istniała przez  fakt, że kiedyś  istniał  taki zespół, 
który opiniował i Prezydent w oparciu o tą uchwałę mógł podjąć decyzję 
i  przyspieszyć  przydział  lokalu.  W  tej  chwili  tego  nie  ma.  Natomiast 
wieloletni  program  dysponowania  zasobem  mieszkaniowym  nie 
przewiduje  takich  zapisów  i  ktoś  powinien  wyjść  z  inicjatywą,  aby  to 
funkcjonowało.
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Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
My  jako  MOPS  podzielamy  ten  pogląd,  ze  zespół  powinien  być 
reaktywowany.  Zwróciliśmy  się  do WGK  z  taką  propozycją,  ale WGK 
przedstawił zdanie odmienne,  że  taki  zespół nie będzie spełniał swojej 
roli.  Jest  inna  propozycja  ze  strony  Pana  Dyrektora  Skurasa  ,  żeby 
przeznaczyć  pewien  procent  ogółu  mieszkań  pozyskiwanych  każdego 
roku  do  dyspozycji  polityki  społecznej.  W  ramach  tych  2%  procent 
moglibyśmy  powołać  odrębny  zespół,  który  by  decydował  o  kolejności 
przydziału mieszkań osobom niepełnosprawnym. 

Wiceprzewodniczący Komisji radny Jerzy Adamski 
Uważam, że takie zapisy o procencie są nie potrzebne. 

Pan Jacek Wilczewski – Dyrektor MOPS 
Przedstawimy  nasze  stanowisko  i wyniki  rozmów  z WGK na  kolejnym 
posiedzeniu  Komisji  jak  będziemy  przedstawiali  projekt  Powiatowego 
Programu  Działań Osób Niepełnosprawnych. 

Radna Zofia Gosz – członek Komisji 
Inicjatywę,  w  zakresie  –  jaka  kategoria  niepełnosprawności 
predysponuje  do  szybszego  przydziału  lokali  należy  do  wydziału 
merytorycznego  i  tego  nie  zrobi WGK.    Jeżeli  będą  propozycje,  to my 
możemy  wydyskutować  i  uchwalić.  Ponieważ WGK  nie  interesuje  się 
tym, jaka jest potrzeba. 

Ponieważ  nie  było  więcej  spraw  wniesionych,  wolnych  wniosków, 
Wiceprzewodniczący  Komisji  radny  Jerzy  Adamski  podziękował 
wszystkim za przybycie. 

Na tym posiedzenie zakończono.

Wiceprzewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Jerzy Adamski 

Protokół sporządziła 
Na podstawie zapisu 
Z taśmy magnetofonowej 
M.Topczewska – pracownik 
BRMG
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